
Jægerspris Kommune
Økonomiudvalget

Side 1

Dagsorden for møde i
økonomiudvalget

mandag d. 08-03-99 kl. 14.30 i udvalgsværelse II

Deltagere:

Ole Find Jensen 
formand

Jens-Chr. Børresen N

Svend Erik Isakson

Lissi Pedersen 

Benny Pedersen 

Carsten Bo Johansen 

Bibi Barslund Sørensen

Mødet hævet kl.:

Dagsordenen omfatter punkterne fra nr. 40 til 59 inkl.
De respektive sager ligger til gennemsyn i udvalgsværelse II i weekenden.
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Økonomiudvalgsmødet d. 08-03-99

Åben dagsorden
Punkt Resumé Init. Sagsid

40 Regnskabsberetning for regnskabsåret 1998 DH 12566
41 Kriterier for tildeling af tilskud fra kontoen til supplerende 

kulturelle midler. EK 12570
42 Sundhedsafdelingen forelægger udkast til kvalitetstandarder 

for ydelser efter § 71 og 72 AMI 12578
43 Pilotprojekt - fællesindkøb af § 97 hjælpemidler - forlængelse 

på et år af nuværende kontrakter. AMI 12580
44 Genbrugsmidler. Lager og lagerstyring ved selskabet 

Zealand Care AMI 12579
45 Frigivelse af midler til styrket indsats på integrations- og 

voksenområdet KJ 12631
46 Grønt regnskab for Bycirklen MT 12594
47 Samarbejde på kloakområdet - Bycirkel SA 12416
48 Kronprins Frederiks Bro og omkørselsvejen i Frederikssund MTP 12593
49 Lovforslag om afvikling af de før den 21. okt. 1998 etablerede 

ulovlige helårsbeboelser. MT 12632
50 Affaldsplanlægning år 2000 - 2004 RIE 12629
51 Regionplanstillæg om udpegning af lavbundsarealer, der egner 

sig til vådområder MM 12479
52 Regionplanrevision 2001 SA 11838
53 Meddelelser fra: BD 9441

Lukket dagsorden 

Punkt Resumé Init. Sagsid

54 Afholdelse af jubilæum for byrådsmedlemmer RM 12636
55 Afskrivning efter dødsbo IN 12634
56 Redegørelse over personalebesparelser i 1998 JK 12630
57 Kommunernes tilsyn med sommerhusreglerne MT 12633
58 Hidtidige erfaringer med L48 MT 9682
59 Meddelelser fra: BD 9438
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Punkt 40

Mode i ØK d. 08-03-99

Journalnr. BM-00.01008 Sagsid: 12566 Sagsbehandler: DH/BOG Fmd. init.

Regnskabsberetning for regnskabsåret 1998

Økonomi:

Sagsfremstilling:

Til udvalgets godkendelse fremsendes bemærkninger til regnskabsberetning for regnskabsåret
1998. Bemærkningerne dækker områderne der er underlagt teknik- og muljøudvalget, social- 
børne- og kulturudvalget samt økonomiudvalget, og vil indgå i den samlede beretning.

Bemærkningerne vedrørende TMU og SBKU, har været behandlet på de respektive 
udvalgsmøderi 1999.

Bemærkningerne vedlægges dagsordenen.

Økonomisk afdeling 27.02.99
Bemærkningerne vil herfra blive redigeret med regnskabstallene, når det endelige regnskab 
foreligger.

Beslutning:

i til: fy
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Punkt 41

Mode i ØK d. 08-03-99

Journalnr. BM-20.00 Sagsid: 12570 Sagsbehandler: EK/KU Fmd. init.

Forslag til kriterier for tildeling af tilskud fra kontoen til supplerende 
kulturelle midler.

Økonomi:

Sagsfremstilling:

På baggrund af diskussion på et tidligere udvalgsmøde om anvendelsen af kontoen for 
supplerende kulturelle midler er der udarbejdet et forslag til kriterier for tildeling af tilskud.

Der er i 1999 afsat kr. 128.200 til supplerende kulturelle midler. Heraf er Rejsestalden bevilget 
kr. 75.000 og biblioteket kr. 20.000 til børneteater. Der resterer således kr. 33.200.

Siden 1996 har billedet set ud på samme måde. Det afsatte beløb har været det samme og 
Rejsestalden og biblioteket er forlods bevilget henholdsvis 75.000 og 20.000 til 
arrangementer/teater.
Derudover er SIC-SAC festivalen ( for psykisk udviklingshæmmede) hvert år støttet med 2- 
3.000 kr. Gymnasiet er støttet to gange med tilskud til udsmykning, Vandrerhjemmet til 
åbningsarrangementet., Kulturgruppen til otte arrangementer, to bogudgivelser har modtaget 
tilskud mv.
I perioden er der modtaget 35 ansøgninger, der alle ses at være imødekommet.

I årene 1992-1995 udgjorde kontoen
1992 70.200
1993 134.600
1994 122.200
1995 125.100
I denne periode er 50 ansøgninger imødekommet og 16 afvist. Afvist er bl.a. tilskud til 
børneteater i Frederikssund, to bogudgivelser, studietur (Gymnasiet) m.v.

To gange har Udvalget diskuteret kriterier for tilskud.:
I 1994 blev det besluttet, at der løbende skulle tages stilling til de indkomne ansøgninger. 

Annoncering skulle koordineres med FOU.
I 1995 vedtog udvalget flg. for 1996 :
Rejsestalden skulle tildeles 75.000
Der skulle ikke fastlægges principper for de øvrige kulturelle aktiviteter.
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Fællesforvaltningen, den 11. februar 1999:

På baggrund af de seneste års erfaringer indstilles det a t :
Rejsestalden bevilges 75.000 kr. til arrangementer i 2000 og overslagsårene 
Biblioteket bevilges kr. 20.000 til børneteater.

For begge gælder, at der hvert år fremsendes en orientering om midlernes anvendelse.

Det resterende beløb fordeles løbende efter ansøgning.
Der er annonceres med “Kulturpuljen” i Fritidsfolderen.

Der stilles krav til ansøgningen om præcise oplysninger om beskrivelse af arrangementet, 
budget, tidspunkt, ansøger(kreds) m.v.

Der aflægges regnskab for det arrangement/den aktivitet der er givet tilskud til.
Der ydes fortrinsvis tilskud til arrangementer :

1) der afholdes i Jægerspris kommune eller kommer Jægersprisborgere til gode
2) der ikke tidligere eller sjældent har været repræsenteret i det lokale kulturliv
3) der opstår som følge af et utraditionelt samarbejde

Bilag: Tilskud til kulturelle aktiviteter 1992 - 1998.

Beslutning:

Udvalget anbefalede indstillingen til økonomiudvalgets og byrådets godkendelse.

Møde i ØK den 08-03-99

Beslutning:

Besvaret:
Canen til:,



Jægers pris Kommune
Økonomiudvalget

Side 6* *

Punkt 42

Mode i ØK d. 08-03-99

Journalnr. BM-16.08.06P23 Sagsid: 12578 Sagsbehandler: AMI/SU Fmd. init.

Sundhedsafdelingen forelægger udkast til kvalitetstandarder for ydelser efter 
§ 71 og 72

Økonomi:

Sagsfremstilling:

Bilag: Notat
Udkast til kvalitetsstandarder

Kommunalbestyrelsen skal mindst en gang årligt - og første gang inden d. 1. januar 1999 - 
udarbejde kvalitetsstandarder for hjælp efter § 71 og 72 i lov om social service. 
Kvalitetsstandarden skal beskrive serviceniveau, indhold, omfang og udførelse af ydelserne, og 
der skal opstilles operationelle kvalitetsmål.
På grundlag af de operationelle mål følger kommunalbestyrelsen mindst en gang årligt op på 
indsatsen og de politiske mål, herunder de politiske mål for sygefravær og arbejdsmiljø.

Sundhedsafdelingens udkast til kvalitetsstandarder for ydelser efter §71 og 72, for arbejdsmiljøet 
i Sundhedsafdelingen og for sygefravær i Sundhedsafdelingen er vedlagt som bilag til 
dagsordenen.

I udkastet til kvalitetsstandarder for ydelser efter § 71 og 72 har vi taget udgangspunkt i Hillerød 
Kommunes kvalitetsstandarder, der er udarbejdet med hjælp fra Kvalitetsinstituttet. (Se notat 
samt bilag)

Økonomisk afdeling den 10.02.1999
Ingen bemærkninger.

Fællesforvaltningen den 2.2.1999

1. Det indstilles, at kvalitetsstandard for personlig pleje vedtages.
Der gøres samtidig opmærksom på, at det bl.a. i weekenden, på søgne-helligdage og i 
ferieperioder kan være umuligt at overholde tidspunktet kl. 10.00, når borgerne skal hjælpes 
op.
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2. Det indstilles, at kvalitetsstandarden for hjælp til mad vedtages.

3. Det indstilles, at kvalitetsstandarden for hjælp til rengøring af 65 m2 vedtages.

4. Det indstilles, at kvalitetsstanderden for indkøb vedtages.
Kvaliettsstandarden indebærer, at der ydes hjælp til indkøb på apotek, posthus og bank 1 gang 
månedligt.
Man kan desuden drøfte om indkøbsopgaverne for nyvisiterede borgere skal varetages af 
personalet, eller om man skal arbejde på at fa bragt varerne ud fra dagligvarebutikkerne af 
hensyn til arbejdsmiljøet og vejtid for personalet.

5. Det indstilles, at kvalitetsstandarden for tøjvask vedtages.
Man kan evt. drøfte muligheden for et ændret serviceniveau på tøjvask for nyvisiterede 
borgere således at opgaven kun bliver løst hvis der er installeret vaskemaskine i hjemmet eller 
i fællesvaskeriet i ejendomskomplekset af hensyn til arbejdstilsynet krav om løft af max 10 kg 
tøj.

6. Det indstilles, at kvalitetsstandard for arbejdsmiljø vedtages.

7. Det indstilles, at kvalitetsstandard for sygefravær vedtages.

Beslutning:

Udvalget anbefalede indstillingen til økonomiudvalgets og byrådets godkendelse.

Møde i ØK den 08-03-99

Beslutning:
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Punkt 43

Mode i ØK d. 08-03-99

Journalnr. BM-16.07.00P20 Sagsid: 12580 Sagsbehandler: AMI/SU Fmd. init.

Pilotprojekt - fællesindkøb af § 97 hjælpemidler - forlængelse på et år af 
nuværende kontrakter.

Økonomi:

Sagsfremstilling:

Som besluttet af Socialudvalget i april 1996 deltager Sundhedsafdelingen i et pilotprojekt om 
prisaftaler på 5 områder: ortopædiske sko, ortopædiske fodindlæg, brystproteser, stomi 
hjælpemidler og kompressionsstrømper.

Kontrakterne udløber for
Ortopædiske sko og ortopædiske indlæg d. 31.12.1998 
Kompressionsstrømper, stomi hjælpemidler og 
brystproteser d. 31.1.1999.

I henhold til breve fra Statens og Kommunernes Indkøbs Service dateret 18. og 19. januar 1999 
er der nu mulighed for forlængelse af prisaftalerne i endnu et år på.

brystproteser, kompressionsstrømper og stomimaterialer

På stomi-området er der pr. 1. januar 1999 sket prisstigninger, hvilket er i overensstemmelse med 
kontrakterne.
Repræsentanten for Indkøbs Service har orienteret om, at der også er udsendt tilbud om 
forlængelse af prisaftalerne på området for ortopædiske sko og ortopædiske fodindlæg, men på 
nuværende tidspunkt har der ikke været tilbagemeldinger fra konsortierne om at fortsætte på 
disse områder.

Økonomisk afdeling den 10.02. 999
Ingen bemærkninger

Fællesforvaltningen den 8. februar 1999
Det indstilles, at pilotprojektet vedrørende prisaftaler brystproteser, kompressionsstrømper og 
stomimaterialer fortsætter et år endnu, med henblik på at fastholde de lavere priser, indtil der 
eventuelt kan blive tale om nye prisforhandlinger i kommune-regi.
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Beslutning:

Udvalget anbefalede forlængelsen til økonomiudvalgets og byrådets godkendelse.

Møde i ØK den 08-03-99

Beslutning:
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Mode i ØKU d. 08-03-99

Journalnr. BM-16.08.08P21 Sagsid: 12579 Sagsbehandler: AMI/SU Fmd. init.

Genbrugsmidler. Lager og lagerstyring ved selskabet Zealand Care

Økonomi:

Sagsfremstilling:

Notat samt 4 bilag vedlagt i sagen.

Nordsjællands hjælpemiddelcenter A/S
SBKU har på mødet d. 27. januar 1998 besluttet at give forhåndstilsagn om at indgå 
samhandelsaftale med Nordsjællands hjælpemiddelcenter A/S, og at samhandelsaftalen skal 
forelægges SBKU før eventuel indgåelse.

Zealand Care
Vi har erfaret fra andre kommuner bl.a. Skibby, at Zealand Care; et halvt offentlig-halvt 
privatejet selskab har et koncept vedrørende drift, administration, kontrol, vedligehold/reparation 
og distribution af genbrugshjælpemidlet til ældre og handicappede, bilag 2.

Se notat.

Konsekvens
Zealand Care’s koncept er mere omfattende end Nordsjællands hjælpemiddelcenter A/S’s tilbud 
om samhandelsaftale. Zealand Care's koncept omfatter depot og lagerstyring, samt kontrol med 
hjælpemidlerne.
I følge estimat fra Zealand Care vil der være store besparelser de første 5 -6  år.
Der vil kunne frigøres personalemæssige ressourcer. Der vil kunne frigøres terapeutressourcer 
fra periferi ydelser til til at varetage de stigende antal kerneydelser - stigende antal ansøgninger 
på hjælpemiddelområdet. Der vil kunne frigøres ressourcer hos servicekorpset til at varetage og 
forbedre servicen i det nære ydre miljø. Nødvendige bygningsmæssige ændringer til rengørings- 
og reparationsplads kan bespares.

Såfremt det ønskes at indgå aftale med Zealand Care, kan kommunen ikke fastholde sit 
forhåndstilsagn om samhandelsaftale med Nordsjællands hjælpemiddelcenter A/S.

Økonomisk afdeling den 10.02.1999
Ingen bemærkninger.

Fællesforvaltningen den 9. februar 1999
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Det indstilles, at SBKU fraviger beslutning fra d. 27 januar 1998 om at indgå samhandelsaftale 
om standard genbrugshjælpemidler med Nordsjællands hjælpemiddelcenter A/S og i stedet for 
indgår
aftale med Zealand Care (bilag 4), som kan levere en billigere og fagligt bedre løsning, der 
matcher behovene på hjælpemiddelområdet. Zealand Care har stordriftsfordele på indkøb, 
lagerstyring og distrubution afhjælpemidler. Konceptet vil medvirke til, at terapeutressourcerne 
kan allokeres fra periferiydelserne til kerneydelsen- sagsbehandling afhjælpemidler. Det er 
nødvendig at allokere ressourcer til sagsbehandlingsområdet, da sagsmængden er meget 
stigende. I konceptet har Zealand Care egne depotfaciliteter, elektronisk lagerstyringsprogram, 
biler til distributionen og personale. Zealand Care sørger for, at de rekvirerede hjælpemidler er til 
rådighed på depotet.

Såfremt Zealand Care kontrakten ikke indgåes, indstilles at der arbejdes videre m.h.p. at afklare 
behovet for opnormering af terapeuttimer for at fastholde serviceniveauet overfor borgerne samt 
økonomi til opdatering og vedligeholdelse af Cyklon Lagerstyringsprogram. Det indstilles 
endvidere, at afklare behovet for økonomi til indretning af reparationsværksted, rengøringsrum, 
trappelift på De Tre Ege og madbilens indretning med lift til udkørsel afhjælpemidler i henhold 
til BST’s anbefaling. Der må endvidere forventes at blive behov for flere timer til servicekorpset 
til udbringning og afhentning afhjælpemidler. Det indstilles, at der indgåes aftale med 
Nordsjællands Hjælpemiddelcenter A/S om samhandelsaftaler, hvor centeret beregner sig 0,75 % 
af kommunens samlede indkøb på samhandelsområdet.

Beslutning:

Udvalget anbefalede aftale til Økonomiudvalgets og Byrådets godkendelse.

Møde i ØK den 08-03-99

Beslutning:
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Punkt 45

Mode i ØK d. 08-03-99

Journalnr. BM-16.00.00S05 Sagsid: 12631 Sagsbehandler: KJ/FF Fmd. init.

Frigivelse af midler til styrket indsats på integrations- og voksenområdet

Økonomi:

Sagsfremstilling:

Der blev i forbindelse med indgåelse af budgettet for 1999 besluttet at afsætte to puljer til 
styrkelse af diverse sagsbehandlingsområder.

Der blev således afsat en pulje til generelle personalemæssige initiativer på kr. 300.000. Der blev 
i forbindelse med afsættelse af puljen specielt fremhævet, at der er et meget påtrængende behov 
for at styrke kommunens indsats på det voksen-psykiatriske område. Området er idag bemandet 
med 1/2 dags person, som, jfr. den seneste afrapportering til Social-, børne- & kulturudvalget 
håndterer ca. 150 personsager samt dertil en ikke-ubetydelige økonomisk portefølje.

Fællesforvaltningen anmoder om, at der tilføres midler til området svarende til endnu en 1/2 dags 
stilling med henblik på at opnå følgende;

• en mere kontinuær og sammenhængende indsats på området,
• en styrkelse af den administrative og økonomiske styring, og
• et forstærket samspil med specielt arbejdsmarkeds afdeling.

Administrativt vil arbejdsområdet desuden blive overflyttet fra Børn- & Ungeafdelingen til 
Arbejdsmarkedsafdelingen.

I henhold til lovgivningen skal Jægerspris aftage 10 flygtninge i 1999 og gennemføre en 
sammenhængende indsats på 36 mdr. med henblik på såvel sprogundervisning samt aktivering. 
Antallet er beregnet på baggrund af andelen af udlændinge i forhold til kommunens øvrige 
beboere samt en fordelingskvotient for de nyankomne flygtninge.

Fællesforvaltningen har i gennem længere søgt at etablere et samarbejde med Stenløse, Ølstykke 
og Frederiksund kommuner om varetagelsen af opgaven med henblik på at udnytte en 
synenergieffekt og dermed gøre varetagelsen af opgaven både billigere og mere flexibel.

Samarbejdet ser desværre ikke ud til at kunne realiseres på et for Jægerspris kommune relevant 
niveau. Der er derfor kun to muligheder med henblik på den fremtidige håndtering af området;

• der købes bistand fra en extern konsulent, fx. Dansk Flygtningehjælp til varetagelse af 
opgaven, eller

• der ansættes en integrationsmedarbejder til varetagelsen
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Løsning nr. 1 vil koste kr. 250.000 om året, mens løsning nr. 2 vil koste mellem kr. 250 og 
300.000 om året. Løsning nr. 1 gælder uanset om der er personer, der skal integreres eller ej og 
samtidig skal kommuner stadig bidrage med arbejdskraft i forhold til aktiveringsforanstaltninger 
og lign.

Administrativt vil arbejdsområdet desuden blive overflyttet fra Børn- & Ungeafdelingen til 
Arbejdsmarkedsafdelingen.

Økonomisk afdeling

Opnormering af voksen-psyk området vil på årsbasis koste 134.400 kr. incl. pensionsbidrag. 
Dette beløb kan finansieres af ovennævnte 300.000,- kr.

Ansættelse af integrationsmedarbejder kan ikke afholdes indenfor den afsatte ramme på 500.000 
kr. til integration af flygtninge. Beløbet vil kunne finansieres af den pulje på 600.000 kr. som 
blev afsat i forbindelse med budgetforliget til personalemæssige forhold. Af denne pulje er der i 
forvejen bevilget 54.000 kr.

Fællesforvaltningens indstilling

Det indstilles til ØU’s og Byrådets godkendelse, at der frigives midler til henholdsvis en 
opnormering på voksen-psyk. området med 18 timer samt at der frigives midler til ansættelse af 
en integrationsmedarbejder. Jr. n r . ! -----------  —

Besvaret:----------------------------------«=•
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Punkt 46

Mode i ØK d. 08-03-99

Journalnr. BM-00.16.02 Sagsid: 12594 Sagsbehandler: MT/KH Fmd. init.

Grønt regnskab for Bycirklen

Økonomi:

Sagsfremstilling:

Bilag 1: “Kommissorium for det grønne regnskab, samt indhold og tilvejebringelse
af dette” - af den 10. februar 1999.

Bilag 2: “Forslag til målsætninger, parametre, definition af disse samt muligheder
for handling til bycirklens grønne regnskab” - af 10. februar 1999.

Bycirkelsamarbejdets koordinationsgruppe vedtog på mødet den 22. oktober 1998, at et nyt 
forslag til kommissorium for Bycirklens grønne regnskab, et nyt forslag til indhold og 
tilvejebringelse af regnskabet samt forslag til økonomi og ressourcer for det grønne regnskab 
skal udarbejdes. Forslag foreligger nu til politisk drøftelse i bycirkelkommunerne frem til 15. 
marts 1999 - se bilag 1 og 2. Eventuelle bemærkninger vil herefter blive indarbejdet i forslagene 
til det grønne regnskab og præsenteret til godkendelse ved koordinationsgruppens møde den 30. 
maj 1999.

Kommissorium, ressourcer og økonomi fremgår af bilag 1 og indhold og tilvejebringelse af det 
grønne regnskab fremgår af bilag 2. Som noget nyt i Bycirklens grønne regnskab formuleres 
målsætninger og handlemuligheder for regnskabets parametre. Målsætningerne tager i første 
omgang afsæt i nationale målsætninger på de enkelte områder. Det er hensigten, at kommunerne 
samlet formulerer målsætninger for det grønne regnskab i Bycirklen. Bycirklens grønne regnskab 
forestilles udarbejdet på baggrund af følgende skabelon:

1. Indledning, formål og målgruppe
2. Tilbagevendende parametre 

Arealanvendelse 
Drikkevand
Spildevand, herunder slam 
Trafikbelastning 
Energi og emissioner 
Affald
Antal miljocertificerede virksomheder
Agenda 2 1 aktiviteter, prosaafsnit, solstrålehistorier fra de enkelte kommuner

3. Konklusion, herunder forslag til handleplaner/mulige indsatsområder
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Bilag. Talmateriale.

Hvert regnskab skal have et tema. Udgangspunktet for det grønne regnskabs tema tages i de 
tilbagevendende parametre i skabelonen. De tilbagevendende parametre er således 
grundelementerne i hvert års grønne regnskab, og samtidig overskrift for en skiftevis grundigere 
bearbejdelse af de enkelte områder.

I kommissoriet for det grønne regnskab peges på fire mulige modeller for selve udarbejdelsen af 
regnskabet.

Model 1: Regnskabet udarbejdes af medarbejdere i de enkelte kommuner. Ansvaret for
udarbejdelsen går på skift mellem bycirkelkommunerne.

Model 2: En konsulent ansættes til udarbejdelsen af det grønne regnskab.

Model 3: Det grønne regnskab udfærdiges af medarbejdere ansat i et Grønt/Agenda-center
etableret af bycirkelkommunerne i fællesskab.

Model 4: Byciklen ophører med at lave et fælles grønt regnskab.

De enkelte modeller har forskellige økonomiske og ressourcemæssige konsekvenser, se tabel i 
bilaget. Alt andet lige er model 3 den mest økonomisk optimale løsning, når der ses bort fra 
model 4. Udarbejdelse af det grønne regnskab i model 3 er estimeret til kr. 125.000,- pr. 
regnskab. Et regnskab udarbejdet på baggrund af en model 2 løsning skønnes at koste kr. 
200.000,-. En af fordelene ved model 2 og 3 er muligheden for gennem en årrække at fa skabt et 
ensartet grønt regnskab i Bycirklen. Et grønt regnskab udarbejdet udfra model 1 repræsenterer en 
økonomisk løsning, hvor udgifterne beregnes til kr. 100.000,- samt 160 effektive interne timer 
pr. regnskab.

Indstilling:

Det indstilles, at Byrådet anbefaler Bycirklens koordinationsgruppe, at godkende kommissorium 
for det grønne regnskab, indhold og tilvejebringelse af det grønne regnskab samt ressourcer og 
økonomi for det grønne regnskab.

Det foreslås ligeledes at koordinationsgruppen prioriterer ressourcer og økonomi for det grønne 
regnskab således at model 3 har første prioritet, model 2 har anden prioritet, model 1 har tredje 
prioritet og model 4 har sidste prioritet.

Beslutning:

Udvalget godkendte indstillingen, der vidersendes til økonomiudvalg og byråd.
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Punkt 47

Mode i ØK d. 08-03-99

Journalnr. BM-00.16P15 Sagsid: 12416 Sagsbehandler: SA/TF Fmd. init.

Samarbejde på kloakområdet - Bycirkel

Økonomi:

Sagsfremstilling:
BILAG: Handlingsplan for samarbejde på kloakområdet.

Borgmestrene i Bycirkelsamarbejdet besluttede på mødet den 11. juni 1998, at de tekniske chefer 
i kommunerne skal undersøge mulighederne for at forbedre kvaliteten og økonomien i driften af 
kloakforsyningerne gennem samarbejde og udlicitering.

På denne baggrund er der udarbejdet en “Handlingsplan for samarbejde på kloakområdet mellem 
Bycirkelkommunerne”, der er vedlagt som bilag.

Bycirkelkommunerne har mulighed for at indgå i forskellige grader af samarbejde, varierende 
fra et uformelt samarbejde til etablering af fælles kommunale driftsselskaber.

I handlingsplanen er beskrevet:
• Uformelt samarbejde om drift og udliciteringer
• Samarbejde i ét nyt driftsselskab
• Driftsselskaber byggende på eksisterende selskabsdannelser ( F.eks. AFAV I/S).

Et uformaliseret samarbejde kan være et nødvendigt første trin i etableringen af et mere 
vidtgående formelt samarbejde.

Ved at indgå et forpligtende samarbejde om drift og vedligeholdelse af afløbssystemerne i form 
af et interessentselskab forventes det, at det vil være muligt at opnå stordriftsfordele i form af 
mindre omkostninger, bedre kvalitet og et bedre fagligt miljø.

For at kortlægge mulighederne nøjere for samarbejde er der behov for en videre analyse, der kan 
tænkes i 3 trin:
1. ønsker de enkelte kommuner principielt at samarbejde om driften af kloaksystemerne
2. hvilken samarbejdsmodel ønskes
3. endelig beslutning om at indtræde i et samarbejde

Det er væsentligt at beslutningsgrundlaget for projektet bliver så fyldestgørende som muligt.
Selv om der i kommunerne er en del erfaring med diverse tværkommunale samarbejder, vil der 
være behov for konsulentbistand til at samle oplysninger og koordinere oplæg. Der indgår en
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række vurderinger af anlægs- og investeringsbehov, hvor det vil være en god ide, at arbejdet 
udføres af en neutral faglig konsulent. Der er mulighed for at søge støtte på op til 1 mio. kr. i 
Erhvervsfremme Styrelsen til denne del af projektet. De tekniske chefer indstiller, at 
kommunerne i første omgang søger om 300.000 kr. og at kommunerne selv bevilger 100.000 kr. 
til beskrivelse af de tre samarbejdsmodeller.

De tekniske chefer i Bycirkelkommunerne indstiller til de respektive byråd som følger, - 

INDSTILLING:

at: der udarbejdes en analyse af 3 samarbejdsmodeller:
• uformelt samarbejde om drift og udliciteringer
• formelt samarbejde om drift og udliciteringer i ét selskab
• formelt samarbejde om drift og udliciteringer i eksisterende selskaber

at kommunerne samlet med Stenløse Kommune som pennefører, søger Erhvervesfremme 
Styrelsen om 300.000 kr. til analysen af de 3 samarbejdsmodeller

at hver kommune bevilger 1. kr. pr indbygger til den del af projektet som handlingsplanen 
omfatter, (skal dække 25 % af udgifterne).

at rapporten med analysen af de 3 samarbejdsformer forelægges til politisk behandling i 
kommunerne i november 1999.

Beslutning:

Udvalget godkendte indstillingen, der videresendes til økonomiudvalg og byråd.

Møde i ØK den 08-03-99
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Mode i ØK d. 08-03-99

Journalnr. BM-05.03.00 Sagsid: 12593 Sagsbehandler: MTP/TF Fmd. init. 

Kronprins Frederiks Bro og omkørselsvejen i Frederikssund

Økonomi:

Sagsfremstilling:

BILAG: Rapporten : Kronprins Frederiks Bro og omkørselsvejen i Frederikssund

Frederiksborg Amt, Frederikssund, Jægerspris og Skibby Kommuner nedsatte i 1998 en 
arbejdsgruppe som har analyseret problemstillingerne omkring trafikafviklingen ved Kronprins 
Frederiks Bro og udarbejdet løsningsforslag.

Analysen, problemstillingerne og løsningsforslagene, der er omfattende, er beskrevet i vedlagte 
rapport. Frederiksborg Amt har udsendt rapporten i offentlig høring, med svarfrist den 1. april
1999.

I rapporten er nævnt flere løsningsforslag, hvor konsekvensvurderingen for minimumsløsningen 
beskrives i det følgende. Beregningerne viser, at der i minimumsløsningen kan opnås mindre 
forbedringer af kapacitetsforholdene på omkørselsvejen /Kronprins Frederiks Bro.

Ved at ændre på trafikstyringen, kanaliseringen (flere kørebaner) og reguleringerne i kiydsene 
kan der i minimumsløsningen opnås kapacitetsforøgelse på 10-20 %.

Kapacitetsforøgelsen medfører gener i form af lidt længere ventetider, specielt for 
sidevejstrafikken, fordi gevinsten primært opnås ved at forøge signalernes omløbstid. Det er dog 
kun i spidsbelastningsperioderne, der vil være denne effekt, fordi signalerne vil køre med lavere 
omløbstider og dermed mindre ventetider, når trafikbelastningen i hovedretningen aftager.

Der er følgende fordele ved minimumsløsningen:
• Lille investering
• Løser “akut” problem med trafikafvikling
• Øgede kapacitetsreserver

Der er følgende ulemper ved minimumløsningen:
• Stadig kapacitetsproblemer ved rundkørsel ved Frederiksværkvej ( Statoil)
• Kortvarig forbedring af trafikafviklingen i øvrige kryds
• Omkørselsvejen er fortsat barriere
• Forhold for sidevejstrafik forringes i myldretiden
• Ingen lokale miljøforbedringer
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Anlægsomkostningerne til minimumsløsningen anslås til 2-5 mio. kr, hvilket er en lille 
investering, set i forhold til tunnel og broløsningerne, der anslås til 54-360 mio. kr

INDSTILLING;

Det indstilles overfor Økonomiudvalg og Byråd, at Jægerspris Kommune opfordrer 
Frederiksborg Amt til at gennemføre minimumsløsningen og arbejde videre på en udvælgelsen af 
en mere langsigtet løsning.

Beslutning:

Udvalget godkendte indstillingen.

Der ønskes fastholdelse af en forbindelse ved Kronprins Frederiks Bro. 

Sagen sendes videre til Økonomiudvalget og Byrådet.

Møde i ØK den 08-03-99

Beslutning:
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Mode i ØK d. 08-03-99

Journalnr. BM-01.07.04P21 Sagsid: 12632 Sagsbehandler: MT/KH Fmd. init.

Lovforslag om afvikling af de før den 21. okt. 1998 etablerede ulovlige 
helårsbeboelser.

Økonomi:

Sagsfremstilling:

Bilag: Lovforslag om afvikling af de før den 21. oktober 1998 etablerede ulovlige helårsbeboer i 
sommerhusområder - dateret den 26. februar 1999.

Den 26. februar 1999 fremsendes fra Miljø & Energiministeriet forslag til “lov om lov om 
ændring aflov om planlægning” til udtalelse. Bemærkninger til udkastet skal være Skov- og 
Naturstyrelsen i hænde senest mandag den 15. marts 1999.

Borgmestrene i Ebeltoft, Frederiksværk, Græsted-Gilleleje, Helsinge og Jægerspris kommuner 
fremsætter en fælles udtalelse til lovforslaget.

Indstilling:

Til orientering

Beslutning:

Jr. nr.: _
Rpsvnmt1
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Punkt 50

Mode i ØK d. 08-03-99

Journalnr. BM-07.00P15 Sagsid: 12629 Sagsbehandler: RIE/TF Fmd. init.

Affaldsplanlægning år 2000 - 2004

Økonomi:

Sagsfremstilling:
Lovgrundlag:

Miljø- og energiministeriets bekendtgørelse nr. 299 af 30. april 1997 om affald.
Bilag:

Tidsplan for affaldsplanlægning og nærmere beskrivelse af affaldsplanens indhold. 
Sagsfremstilling:

Der skal inden d.l. juni 2000 udarbejdes og godkendes en affaldsplan for Jægerspris 
Kommune. De tekniske chefer i AFAV’s interessentkommuner anbefaler, at AFAV I/S laver 
en affaldskortlægning for hver enkelt kommune og en fælles affaldsplan for alle AFAV 
kommunerne. AFAV’s bestyrelse anbefaler kommunerne, at ansvaret for kortlægningen og 
udfærdigelsen af affaldsplanen lægges over til AFAV I/S, samt at affaldsplanen bliver fælles 
for alle kommunerne i AFAV I/S. Målet med at udfærdige en samlet plan for AFAV 
kommunerne er at skabe et overblik over, hvordan stordriftsfordele kan opnås. Affaldsplanen 
vil løbende under udarbejdelsen blive forelagt de tekniske chefer og teknikere i kommunerne 
og planen for den enkelte kommune skal godkendes af byrådet i den pågældende kommune. 
Interesseorganisationer vil efter kommunens ønske blive inddraget i planlægningsarbejdet. 

Tidsplanen er i store træk, at kortlægningen sker frem til april 1999, herefter udfærdiges 
planlægningsdelen med det mål, at der kan foregå en politisk behandling af planforslaget i 
vintern 1999/2000.

Fællesforvaltningen, dato: 2. marts 1999
Det indstilles, at Økonimiudvalget godkender at ansvaret for kortlægning og udarbejdelse af 
affaldsplan overdrages til AFAV betinget af, at kommunen kan få tilgodeset eventuelle 
særønsker med hensyn til affaldsordningers serviceniveau o. lign.

Beslutning:
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Mode i ØK d. 08-03-99

Journalnr. BM-01.01.02P15 Sagsid: 12479 Sagsbehandler: MM/TF Fmd. init.

Regionplanstillæg om udpegning af lavbundsarealer, der egner sig til 
vådområder

Økonomi:

Sagsfremstilling:

Bilag: “Udpegning af lavbundsarealer, der er potentielt egnede som vådområder”, Forslag til 
regi- onplantillæg 6 til regionplan 1997.

Forslag til svarskrivelse til Frederiksborg Amt, “Vedr. Regionplantillæg om 
udpegning...”

Frederiksborg Amts sender 5, januar 1999 forslag til udpegning af lavbundsarealer, der er 
potentielt egnede som vådområder. Det er en del af Vandmiljøplan II, at der etableres 
vådområder, der kan tilbageholde kvælstof. Miljø- og Energiministeriets kriterier er nærmere 
beskrævet i forslaget. Udpegningen skal sikre, at der ved naturgenopretningsprojekter kan 
etableres sådanne vådområder, hvorfor der ikke må meddeles tilladelse efter planlovens § 35 til 
byggeri og anlæg mv, i de områder, der endeligt udpeges. Forslaget peger på 8 områder i amtet 
på tilsammen 2.584 ha.

I Jægerspris Kommune udpeges et område ved Nordskoven på 467 ha. Området svarer til ca.
1/20 eller 5% afkommunens samlede areal. En stor del af arealet ejes af Kong Frederik den VIIs 
Stiftelse. Hovedparten af arealet afvandes gennem et system, der slutter med en pumpestation 
syd for Stærgården. Afvandingssystemet blev etableret for at gøre vandlidende jord bedre egnet 
til landbrugs- og skovdrift. Systemet drives af Jægerspris Landvindingslag,

En del af arealet på 467 ha. indgår i Jægersprislejrens øvelsesterræn. I forbindelse med 
vedtagelsen af Regionplan 97, foretog Jægersprislejren og Skov- og Naturstyrelsen afvejninger af 
konsekvenserne ved at lukke afvandingsgrøfter i det pågældende område. Resultatet af 
undersøgelsen viste, at selv små vandstandshævninger vil medføre oversvømmelser pga. det 
flade terræn. Udlægning af vådområdet vil således blive en hindring for de nuværende aktiviteter 
i området. Desuden vil en øget vandstand i området fa økonomiske konsekvenser for 
Jægersprislejren, idet en nyinvestering på 4,5 mill. kr. i et vartningsanlæg vil være ubrugelig.

Der afholdes møde med lodsejerne den 24. februar 1999 med henblik på koordinering af 
høringssvar til amtet. Der vil være høring i forbindelse med projektudarbejdelse af vådområder. 
Amtet vil prioritere at gennemføre projekter, hvor der er størst lodsejertilslutning. Ejerne vil 
desuden blive kompenseret økonomisk.
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Et andet område, Selsø Sø/Skuldelev, på 425 ha, ligger for størstedelens vedkommende i Skibby 
Kommune. En lille del ligger dog i Jægerspris Kommune, nemlig fire ejendomme på Krogstrup 
Mark med grænse op til Stokkebro Å.

I starten af arbejdet med at udpege forslag til egnede lavbundsarealer har amtet annonceret efter 
konkrete forslag. Denne fase foregik i perioden 28. august til 25. september 1999.1 den 
forbindelse har der været forslag om konvertering af et andet lavbundsareal til vådområde i 
kommunen. Det drejer sig om Koordinationsrådet mod Kyndby Losseplads, som har foreslået at 
udpege lossepladsarealet, idet dette areal ligeledes oprindeligt var et vådområde. Amtet har ikke 
medtaget dette forslag i regionplantillægget, da kriterierne ikke skønnes opfyldt.

Forslaget fremlægges efter planlovens § 24 til offentlig høring i otte uger. Fristen for indsigelser 
og bemærkninger udløber 8. marts 1999. Jægerspris Byråd kan udtale sig om forslaget til 
regionplantillæg. Teknisk Afdeling har orienteret Amtsrådet om, at Jægerspris Kommune ikke 
kan nå at fremsætte sine bemærkninger inden da, men at kommunens bemærkninger vil bliver 
fremsendt efter byrådsmødet 16. marts. Jægerspris Kommunen har i forbindelse med 
regionplantillægget følgende at bemærke:

• Amtet prioriterer i regionplantillægget indsatsen af forureningsbekæmpelse af Roskilde 
Fjord højt, hvilket Jægerspris Kommune kun kan tilslutte sig.

• Som udgangspunkt anerkender Jægerspris Kommune ideen med at genskabe vådområder,
da sådanne vil være en kulturel, miljø- og naturmæssig gevinst for kommunen.

• Jægerspris Kommune er dog af den opfattelse, at det havde været positiv, hvis en 
inddragelse i processen med udpegning af lavbunds arealer havde fundet sted.

• Set i lyset af at amtet vil foretrække at gennemføre projekterne, hvor der er størst 
lodsej erti Islutning, må det med undren konstateres, at ingen af de berørte lodsejere og 
øvrige interessenter tilsyneladende er blevet inddraget eller på anden måde hørt inden 
forslag til regionplantillæg er udsendt.

• Konsekvensvurderingerne af de udpegede områder i regionplantillægget bærer præg af at 
være foretaget alene udfra en miljømæssig betragtning. Hensynet til arealets nuværende 
anvendelse og betydning for lokale aktiviteter synes overset.

• Arealet omgrænses af skov, overdrev og strandeng, området benyttes til militære øvelser 
samt landbrugsdrift, som ikke er af intensiv karakter. Disse forhold medvirker til at Jæ
gerspris Kommune stiller sig tvivlende i forhold til en stor miljømæssig (kvælstoftilba- 
geholdelse) gevinst for Roskilde Fjord ved arealets udlæg til vådområde.

• Samlet set vil udlægning af arealet til vådområde, som amtet foreslår, have betydelige 
konsekvenser for lodsejerne og brugere af arealet. Regionplantillægget opererer med 
arealudlæg med restriktioner af irreversibel karakter. Det vil betyde at den nordlige del af 
kommunen udlægges til “naturreservat”, og med deraf følgende anvendelsesmuligheder, 
som levende museum.



Jægers pris Kommune
Økonomiudvalget

Side 25

Fællesforvaltningen, 16.02.1999:
Det indstilles, at udvalget anbefaler Økonomiudvalg og Byråd, at Jægerspris Kommune på bag
grund af mødet den 24. februar med de berørte lodsejere udformer et høringssvar til amtet efter 
ovenstående betragtninger.

Beslutning:

Forvaltningen udarbejder på baggrund af ovenstående betragtninger et høringssvar til 
godkendelse i økonomiudvalg og byråd.

Møde i ØK den 08-03-99

Beslutning:
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Mode i ØK d. 08-03-99

Journalnr. TF-01.01.02P17 Sagsid: 1 1838 Sagsbehandler: SA/TF Fmd. init.

Regionplanrevision 2001, Frederiksborg Amt indleder planproceduren ved 
udsendelse af beretning m.v. til debat

Økonomi:

Bilag:
Fløringssvar til Frederiksborg Amt: Vedr. Regionplan 2001, udsendelse af beretning mv. 
til høring - dateret den 2. marts 1999.

Høringssvar til Frederiksborg Amt: Vedr. debatoplæg til høring om Nordsjællands 
erhvervspolitik - dateret den 2. marts 1999

Bycirklens høringssvar: Høring vedr. Nordsjællands fremtid - Regionplan 2001 - dateret 
den 30. marts 1999

Bycirklens kommentarer: Erhvervspolitiske Udfordringer - debatoplæg til en ramme for 
Nordsjællands erhvervspolitik - dateret den 18. marts 1999

Sagsfremstilling:

I starten af januar 1999 fremsendte Frederiksborg Amt tre publikationer til første høringsrunde i 
regionplanrevisionen, der munder ud i Regionplan 2001. Materialet består af:

Regionplanrevision 2001 i Hovedstadsområdet - Fælles beretning 
Nordsjællands fremtid - et oplæg til debat
Erhvervspolitiske udfordringer - debatoplæg til en ramme for Nordsjællands er
hvervspolitik

Ovenstående publikationer er i januar forelagt udvalgene til orientering.

Beretning og debatoplæg udsendes i offentlig høring med en høringsfrist, der er fastsat til den 31. 
marts 1999.1 debatperioden vil amtet afholde en række møder. Efter at have modtaget forslag og 
ideer til beretningen, udarbejder Amtsrådet et forslag til Regionplan 2001. Dette forslag 
udsendes ligeledes i offentlig høring. Høringen vil finde sted i perioden september - november
2000 .

Frederiksborg Amt har samtidig udsendt debatoplægget “Erhvervspolitiske udfordringer” med 
høringsfrist til 19. marts 1999. Amtsrådet skal endeligt træffe beslutning om erhvervspolitikken 
den 20. maj 1999.
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Høringssvarene tager udgangspunkt i debatoplæggene, den statslige udmelding og den 
nugældende Regionplan 1997. Samtidig genfremsættes Byrådets ønsker, som ikke blev opfyldt i 
forbindelse med Regionplan 1997. Høringssvaret til Regionplan 2001 er struktureret udfra 
følgende overskrifter:

1. Hovedstruktur
2. Detailhandel
3. Boligbyggeri
4. Kyndby losseplads
5. Overforsel af sommerhusområder til byzone
6. Trafik
7. Turisme og fritidsanlæg
8. Agenda 21

Høringssvar til debatoplægget om “Erhvervspolitiske Udfordringer” indeholder følgende 
overskrifter:

Pendling og vækstdynamoer
Uddannelse
Landbrug
Turisme

Bycirklens høringssvar til Frederiksborg Amts debatoplæg vil blive behandlet på 
Forretningsudvalgets møde den 26. marts. Bemærkninger og kommentarer til udkastet skal gives 
til Jens Monrad Hansen, Dybbro & Hastrup senest den 24. marts.

Endelig har Erhvervsknudepunktssekretariatet fremsendt et bud på Bycirklens kommentarer til 
debatoplægget om erhvervspolitiske udfordringer. Bycirklens Forretningsudvalg behandler sagen 
på mødet den 9. marts. Eventuelle bemærkninger og kommentarer skal ligeledes være Jens 
Monrad Hansen, Dybbro & Hastrup i hænde senest torsdag formiddag den 9. marts.

Indstilling:

%. i - L i t . «

Busvaret:
Sagen til: '

Det indstilles, at Økonomiudvalget anbefaler Byrådet at godkende høringssvar til hhv. 
Regionplan 2001 og erhvervspolitiske udfordringer. Bycirklens høringssvar bedes tages til 
efterretning..
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Punkt 53

M odeiØKd. 11-02-99

Journalnr. BM-00.01 A01 Sagsid: 9441 Sagsbehandler: BD/CG Fmd. init.

Meddelelser fra:

Økonomi:

Sagsfremstilling:

a. Formanden

b. Øvrige medlemmer

c. Kommunaldirektør

Beslutning:


